
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-10-18, § 15 

 

 Tid Torsdagen den 18 oktober 2012 kl 16.00 – 16.25 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 25 oktober 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Therez Randquist (M)   

Daniel Forslund (FP)   

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för vakans (M) 

Therese Carlborg (M) för Karl Malmqvist (C) 

 

Ersättare:     

Eva Ångström (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Elin Olsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnad förvaltningschef Gunnar Jensen, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Marita 

Anheim, Ann-Charlotte Bergqvist, Mattias Eriksson, Mårten Frumerie, Anna-Greta 

Holmbom Björkman, och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

  

 

 



  

 § 15 
Markanvisning för bostäder inom fastigheten Örby 4:1 vid kv Reflexen i 
Högdalen till AB Familjebostäder 
Dnr E2012-513-01493 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Örby 4:1 vid 

 kv Reflexen till AB Familjebostäder och ger kontoret i uppdrag att träffa 

 markanvisningsavtal enligt förslag i kontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden begär att stadsbyggnadsnämnden upprättar detaljplan för 

 området. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 24 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

 

 

 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), vice ordföranden 

 Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår (se 

 beslutet).  

 

2) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden  beslutar enligt följande: 

 

 Bifalla förvaltningens förslag till beslut med följande komplettering: 

 

 Stadsdelsförvaltningen har meddelat att det finns ett stort behov av förskolor i 

 Högdalen. Markanvisningen i kv Reflexen ligger i kanten av den värdefulla 

 parken med lekplatsen Dalbottnen. Platsen lämpar sig därför mycket väl för en 

 förskola. 

  

 Möjligheten att inrymma förskola i fastigheten skall prövas i detaljplanearbetet. 

 Detta ska framgå av hemställan till Stadsbyggnadsnämnden. I detaljplanearbetet 

 måste även bevakas så att ingreppet i parken inte utökas. 

   

 Kv Reflexen ligger i närhet av god kollektivtrafik och parkeringstalet ska därför 

 vara 0,3 per lägenhet. Grönytan som tas i anspråk ska de ersättas med ny grönyta 

 med likvärdig ekologisk funktion. 

 

 Tillgänglighetsfrågorna ska vara prioriterade. Energianvändningen ska inte 

 överskrida den som gäller för passivhus. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), 

vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V). 

 
Reservation 



  

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 

 

 Vänsterpartiet är mycket positiva till att Familjebostäder bygger hyresrätter i 

 Högdalen. 

 

 Idag får de allmännyttiga bostadsbolagen alldeles för få markanvisningar av 

 staden. De senaste sex åren har Familjebostäder endast fått åtta markanvisningar 

 om totalt 370 lägenheter, men med bolagets ekonomiska muskler hade man 

 kunnat bygga mångdubbelt fler hyresrätter än vad man gör idag. 

 

 En av fördelarna med att använda allmännyttan är att staden genom 

 ägardirektiven kan uppdra åt de egna bolagen att sträva efter att pressa hyrorna i 

 nyproduktionen, genom att exempelvis planera fastigheterna yt- och 

 kostnadseffektivt.  

 

 Med tydligare ägardirektiv och fler markanvisningar till de allmännyttiga 

 bostadsbolagen, så hade Familjebostäder kunnat ta ett betydligt större ansvar för 

 att bygga hyresrätter som unga och studenter har råd att efterfråga, än vad de har 

 möjlighet att göra idag. 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


